
 

Medicoindustriens syn på  
genbrug af  

medicinske engangsartikler 
 
 
 
 
Medicoindustrien mener, at sygehusene eksperimenterer med patienterne, når de genbruger udstyr, 
som kun er designet, fremstillet og godkendt til at blive anvendt én gang.  
 
Gennem de sidste 30 år er der blevet udviklet nye materialer og teknologier som svar på den 
stigende efterspørgsel efter medicinske engangsartikler. Efterspørgslen var begrundet i, at 
sygehusene herved kunne undgå smitterisikoen fra en patient til en anden, og fordi det var 
nemmere.  
 
Hvis behovet har ændret sig, bør brugerne indlede en dialog med producenterne om design af 
flergangsudstyr frem for blot at genbruge engangsudstyret.   
 
Patienterne skal have sikkerhed for, at det udstyr, der anvendes i behandlingen er ligeså sikkert og 
funktionelt som det var, da den oprindelige producent fik det CE-mærket. Den dokumentation 
mangler, når udstyret genbruges.  
 
Medicoindustrien efterlyser en holdning fra Sundhedsstyrelsen. Herfra har man indtil nu overladt det 
til den enkelte læge at vurdere om udstyret kan genbruges. Det har lægerne imidlertid ingen 
forudsætninger for at vurdere. Det er en myndighedsopgave.  
 
 
 
 

 


